
مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان آسيا 
ام�روز براي پرس�پوليس به پايان مي رس�د، 
پاياني که مي تواند با کنار زدن الجزيره امارات 
به صعود ختم شود يا با تکرار نتيجه اي که در 
بازي رفت رقم خ�ورد با تلخي همراه باش�د. 
قبول شکست در امارات ساده نبود. ياران برانکو 
مي توانستند حتي بازي را ببرند يا نهايتاً با همان 
تساوي 2-2 آن را به پايان برس��انند، اما اشتباه 
محرز بيرانوند در خ��روج ن��اکام از دروازه همه 
چيز را در واپس��ين دقايق بازي به سود ميزبان 
تغيير داد. اشتباهي که باعث ش��د کار صعود از 
يک هشتم نهايي به ديدار ساعت 19:30 امروز در 
آزادي کشيده شود، ورزشگاهي که پرسپوليس 
و برانکو تا به امروز در ليگ قهرمانان در آن طعم 
تلخ شکست را نچشيده اند. آماري که البته به طور 
کلي به همه بازي هاي خانگي اين تيم برمي گردد، 
حتي بازي  هايي که به دليل خباثت سعودي ها در 

کشور ثالث برگزار شده و دور از انتظار نيست اگر 
تاکتيک هاي مرد کروات نيمکت سرخپوش��ان 

بتواند اين رکورد و آمار خوب را ادامه دهد. 
    

خوش يمني آزادي براي سرخپوش��ان تهراني 
نمي تواند به تنهايي براي کس��ب نتيجه در اين 
بازي کافي باش��د، نه به اين خاطر که الجزيره 
در امارات بازي را با نتيجه 3 بر 2 به س��ود خود 
تمام کرده و گل هاي خ��ورده در زمين حريف 
مي تواند کار دست ياران برانکو دهد، بلکه از آن 
جهت که ادامه حضور هنک تن کاته، سرمربي 
مش��هور هلندي روي نيمکت نماينده امارات 
تنها به کس��ب پيروزي در اين ب��ازي و صعود 
به جمع هش��ت تيم مرحله يک چه��ارم نهايي 
ليگ قهرمانان بس��تگي دارد ک��ه اين مي تواند 
کار نماينده س��رخپوش ايران را ب��راي جبران 
ماف��ات در خانه س��خت تر کن��د، خصوصاً که 

مرد هلندي نيمکت الجزي��ره قبل از رويارويي 
دوباره با پرسپوليس گفته تدابير جديدي براي 
خط دفاعي خود انديش��يده تا بار ديگر اس��ير 

قدرت نمايي مهاجمان حريف نشوند. 
    

تمديد قرارداد دس��تياران برانکو يک روز قبل از 
بازي با الجزيره، روحيه و انگيزه پرسپوليسي را که 
قرارداد بسياري از ستاره ها و سرمربي اش امروز 
به پايان مي رسد، افزايش داده است. البته برانکو 
هم امروز با امضاي قراردادش به تمام شايعاتي که 
در خصوص رفتنش به ارمنستان و تيم ملي بود، 
خاتمه مي دهد. او همچنين در کنفرانس خبري 
روز قبل از بازي با تأکيد بر اينکه با پرس��پوليس 
قرارداد دارد، گفت که به جبران شکست 3 بر 2 
در آزادي اميدوار اس��ت: »الجزيره فلسفه بازي 
خوب��ي دارد، با يک خط حمل��ه قدرتمند که به 
دليل ع��دم نتيجه گيري در ليگ ام��ارات همه 

تمرکزش را روي ليگ قهرمانان گذاش��ته و اين 
کار را س��خت مي کند. نمي توان منکر ش��د، اما 
فلسفه بازي ما ساده اس��ت. مي رويم که ببريم و 
جشن صعود را در کنار هوادارانمان بگيريم. هدف 
ما در حال حاضر تنها صعود است، نه چيز ديگر.« 
اگرچه برانکو در اين بازي کاميابي نيا و ربيع خواه 
را به دليل مصدوميت به همراه ندارد، اما حضور 
سيدجلال حس��يني مي تواند برگ برنده برانکو 
باشد، خصوصاً که بسياري بر اين باورند که عدم 
حضور او در ترکيب سرخپوشان در بازي با امارات 
بود که به خط حمله حريف فرصت جولان داد. با 
اين حال مرد هلندي نيمکت الجزيره با بيان اينکه 
سيدجلال سوپرمن نيست، سعي دارد تا روحيه 
شاگردانش را حفظ کند: »پرسپوليس به خوبي 
مديريت مي ش��ود و بي ش��ک نفرات خوبي هم 
دارد، اما ما از بازيکن و تيم نمي ترسيم. البته هيچ 
وقت نمي توان از چي��زي مطمئن بود، همانطور 
که ما در ديدار رفت نتيجه را عوض کرديم. مگر 
کاپيتان پرسپوليس س��وپرمن است که يک تنه 
نتيجه را تغيير دهد؟ اگر س��وپرمن باش��د، آنها 
بايد برنده جام باشند!« خليف  الحمدي، بازيکن 
الجزيره نيز معتقد اس��ت که تيمش نصف راه را 
طي کرده و امروز با هدف طي کردن مابقي راه به 
ميدان مي رود. حالا بايد منتظر ماند و ديد برانکو 

و يارانش اين اجازه را به او مي دهند.
    

گل دقيقه 96 بازي رفت اگر نبود، پرسپوليس با 
يک تساوي هم به مرحله بعد صعود مي کرد، اما 
برد بادآورده در امارات، الجزيره را به تاريخ سازي 
و صعود به يک چهارم نهايي براي نخس��تين بار 
اميدوار کرده و کار ميزبان س��رخپوش تهراني 
را هم س��خت. حالا پرس��پوليس بايد بيشتر از 
بازي رفت حواس��ش به بازيکنان جوان و دونده 
الجزيره باشد. شاگردان برانکو در صورت برد يک 
بر صفر مي توانند با هواداران خود جشن صعود 
بگيرند، اما اگر پاي حري��ف در آزادي به گل باز 
شود، کار پروفسور و شاگردانش سخت خواهد 
شد و آن وقت است که بايد تمام تمرکز خود را 
روي اين مهم بگذارند که حريف گل دوم را وارد 
دروازه نکند، چراکه دريافت دو گل از حريف در 
آزادي مي تواند به بسته شدن زودهنگام پرونده 
اين فصل پرس��پوليس در ليگ قهرمانان آسيا 
بينجامد، اما همانطور که س��يدجلال حسيني، 
مداف��ع باتجربه سرخپوش��ان نيز بدان اش��اره 
مي کند پرسپوليس نبايد همچون بازي رفت با 
زدن يک گل تصور کند که همه چيز تمام شده 
تا در واپس��ين لحظات با يک اتفاق دستش در 

پوست گردو بماند. 

قهرماني آسيا حق فوتسال بانوان ايران است
مظفر: سال ها منتظر اين لحظه بودم

قهرماني دوباره تيم ملي فوتسال بانوان در قاره کهن شور و انگيزه زيادي 
به ورزش زنان ايران تزريق کرد. بانوان فوتساليست کشورمان در شرايطي 
براي دومين دوره متوالي جام قهرماني ملت هاي آسيا را بالاي سر بردند 
که ژاپن عملًا حرفي براي گفتن نداش��ت. حفظ برتري در آس��يا و ارتقا 
جايگاه در سطح جهان اهداف بعدي اين تيم در آينده است، تيمي که شيخ 
سلمان، رئيس کنفدراسيون فوتبال آسيا را به تعريف و تمجيد واداشت. 

   بهترين لحظه زندگي
سرمربي تيم ملي فوتس��ال بانوان قهرماني ش��اگردانش را بهترين لحظه 
زندگي اش خواند. شهرزاد مظفر با اشاره به موفقيت دوباره در قاره کهن گفت: 
»خيلي خوشحالم. شايد بتوانم بگويم که سال ها منتظر چنين لحظه اي بودم. 
اين بهترين لحظه زندگي من است. من فکر مي کنم بازي برابر ژاپن بهترين 
بازي ما در اين تورنمنت بود. بازي هاي فينال هميش��ه بازي هاي خاص و 
منحصر به فردي هستند. بازيکنان استرس دارند و شما بايد اين استرس را 
کنترل کنيد. به همين خاطر مي خواهم از تمام مربيان و اعضاي کادر فني 

تشکر کنم.« 
سرمربي تيم ملي بانوان رويارويي با ژاپن را دشوار خواند: »در سال هاي گذشته 
چند بازي با تيم هاي ژاپن داشتيم، ولي آنها در هر تورنمنتي تيم جديدي 
را به ميدان فرستادند. آنها با تيم س��ال 201۵ تفاوت هاي زيادي داشتند. 
مي توانستيم ببينيم که چقدر بازيکن جديد به اين تيم  اضافه شده است. در 
واقع بايد اين را بگويم که با تيم جديدي از ژاپن روبه رو شديم. بازي آنها برابر 
تايلند در نيمه نهايي فوق العاده  بود. ما دو بازي آنها را برابر چين و تايلند ارزيابي 
کرديم. براي تاکتيک هاي تيم فوتسال آنها کاملًا آماده بوديم. در سيستم 
دفاعي برابر ژاپن عملکرد خوبي داشتيم و توانستيم پنج گل در اين بازي به 
ثمر برسانيم.« خروج هاي بي عيب و نقص فرزانه توسلي، دروازه بان تيم ملي 
تعريف سرمربي اش را به همراه داشت: »از نظر من فرزانه بهترين دروازه بان 
آسياست. در سال 201۵ و اين مسابقات او فوق العاده  بود. به نظر من، او يک 

جام براي خودش نياز دارد.«
   اقتدار زنان 

نايب رئيس فدراسيون فوتبال نيز از درخشش دوباره تيم ملي فوتسال بانوان 
ابراز خوشحالي کرد. علي کفاشيان با تأکيد بر حفظ حجاب اسلامي اظهار 
داشت: » اکنون بانوان پا به پاي آقايان در آسيا حرف اول را مي زنند و اميدوارم 
اين موفقيت ها ادامه  داشته باشد. با اين قهرماني و عملکرد فوق العاده اي که 
بازيکنان داشتند، از اين پس بايد به سمت بازي هاي جهاني برويم و مطمئنم 
ملي پوشان مي توانند بهترين عملکرد  را داشته باشند. بازيکنان با سخت ترين 
شرايط و حفظ حجاب اس��لامي به مصاف رقيبان سرسخت خود رفتند و 
توانستند در اين دوره از مسابقات نيز بهترين نتيجه را کسب کنند. بازيکنان به 

هيچ تيمي رحم نکردند و با گل هاي زياد  حريفان  را پشت سر گذاشتند.«  
  حس خانم گل

خانم گل فوتسال آس��يا حس و حال قهرماني را وصف ناپذير خواند. سارا 
ش��يربيگي با به ثمر رس��اندن 9 گل ارزش��مند عنوان بهترين گلزن جام 
ملت هاي آس��يا را از آن خود کرد تا افتخاري ديگر به نام ورزش ايران رقم 
بخورد: »زماني که 9 گل در جام ملت هاي آس��يا به ثمر رس��اندم و »خانم 
گل« اين مسابقات شدم، حس بسيار خوبي داشتم. البته من در چند دوره 
ليگ خانم گل مسابقات شده بودم، اما خانم گل آسيا شدن حس ديگري 
داشت. بسيار خوشحال هستم که در فينال بازي ايران و ژاپن که ديدار بسيار 
حساس��ي بود با عملکردم به قهرماني تيم کمک کردم و اين مسئله من را 

بسيار خوشحال کرد.«
   تلاش گروهي، قهرماني آسيا

فرشته کريمي قهرماني آسيا را حاصل تلاش گروهي تيم ملي و کادر فني 
خواند. باارزش ترين فوتساليست آسيا، تيم کشورمان را شايسته قهرماني 
عنوان کرد: »اين قهرماني حاصل تلاش و زحمات گروهي و تيمي بود. بازي 
بسيار سختي برابر ژاپن داش��تيم. کادر فني با آناليز خوبي که از بازي ژاپن 
داشت، باعث شد که ما نيمه اول تيم ژاپن را خسته کنيم و در نيمه دوم هم 
به هدفمان که همان پيروزي و قهرماني بود، برسيم. همه بازيکنان فوتسال 
شايس��تگي و لياقت بهتر از اينها را دارند و من معتقدم که فرزانه توس��لي، 
دروازه بان تيم بايد به عنوان بهترين دروازه بان آس��يا انتخاب مي شد و اين 
ضعف  AFC بود که بهترين گلر را در اين بازي ها انتخاب نکرد. قهرماني ما 
حاصل بازي تيمي و گروهي بود و ما توانستيم بار ديگر از عنوان قهرماني مان 

دفاع کنيم.«

رفتارهاي خوب را هم بررسي مي كنيم
 هرچند که اين روزه��ا به دليل اتفاقات 
تلخي که در جريان رقابت هاي انتخابي 
تيم هاي ملي کشتي رخ داده، همه نگاه ها 
متوجه عوامل بروز اين اتفاقات و جريمه و 
محروميت آنها از سوي تصميم گيرندگان 
فدراسيون کشتي است، اما رسول خادم 
رئيس فدراسيون کشتي معتقد است رفتارهاي درست و خوب را 
هم بايد مانند اقدامات زشت و غيراخلاقي مورد بررسي قرار دارد. 
خادم در نامه اي که به رئيس کميته انضباطي و حقوقي فدراسيون 
کشتي نوشته است، با اشاره به برخي اقدامات خوب و تأثيرگذار 
از سوي کش��تي گيران و مربيان در جريان رقابت هاي انتخابي، 
خواستار بررسي و تش��ويق اين نوع رفتارها در کنار محروميت و 

تنبيه ورزشکاران شده است. 

 نيمه پر ليوان را هم ببينيد
نامه ديروز يکي از رؤساي فدراسيون ها به زيرمجموعه اش درخصوص 
اعمال سياس��ت هاي تش��ويقي براي رفتارهاي جوانمردانه در کنار 
تنبيه و جريمه رفتارهاي ناهنجار و غيراخلاق��ي، از جمله مواردي 
است که بايد بيشتر از گذشته مورد توجه سيستم مديريتي ورزش 
کشورمان قرار گيرد، سيس��تمي که نگاه تک بعدي آن سبب شده تا 
حرکت هاي اخلاقي در ورزش کشورمان کمتر ديده شوند. به همين 
خاطر دستور رس��ول خادم به کميته انضباطي فدراسيون کشتي از 
جمله مواردي اس��ت که جاي خالي آن در مديريت ورزش به خوبي 
احساس مي شود، به خصوص که بيشتر سعي شده تا همواره سياست 
تنبيهي براي فرهنگ سازي و عدم اشاعه رفتارهاي ناجوانمردانه در 

ورزش به کار گرفته شود. 
 در راستاي چنين سياستي متوليان ورزش سعي کرده اند در مواجهه با 
بي اخلاقي ها محکم و قاطع وارد عمل شوند تا با محروميت يا جريمه از 
تکرار چنين اتفاقاتي در ورزش جلوگيري و با متخلفان برخورد کنند. 
البته چنين رويه اي در ورزش ب��راي مقابله با حرکت هاي غيراخلاقي 
ضروري است و بايد نسبت به آن اهتمام جدي داشت، اما کافي نيست. با 
اين حال در برخي فدراسيون ها هم مشاهده مي شود که سياست مدارا و 
چشم پوشي از تخلفات در پيش گرفته شده، مسئله اي که نمود عيني آن 
را مي توان در فوتبال ديد، رشته اي که اهمال و عدم برخورد مسئولان 
فدراسيون با تخلفات، باعث شده تا اين رشته پرطرفدار هر روز بيشتر از 

گذشته در منجلاب فساد و بي اخلاقي فرو برود. 
در اين شرايط به نظر مي رسد علاوه بر سياست هاي تنبيهي که مي تواند 
س��دي برابر بي اخلاقي ها در ورزش باشد، نبايد نس��بت به روي ديگر 
س��که نيز بي تفاوت بود. همانقدر که مجازات ورزش��کاران بي اخلاق 
مي تواند در سالم س��ازي فضاي ورزش مؤثر باشد، تشويق ورزشکاران 
جوانمرد هم مي تواند در گسترش اخلاق در ورزش تأثيرگذار باشد. با 
اين حال متأسفانه حرکت هاي جوانمردانه در هياهوي بي اخلاقي هاي 
رايج در ورزش خيلي وقت ها به فراموش��ی سپرده مي شود و ديده هم 
نمي شود. در اين چند سال اخير چند فدراسيون را مي توان مثال زد که 
از ورزشکارانش به دليل يک حرکت خوب و ارزشي تقدير کرده  باشد؟ 
قطعاً فدراسيون هاي انگشت شماري خواهند بود و تنها حرکت شاخصي 
که در اين زمينه صورت گرفته، تقدير س��ازمان بس��يج ورزشکاران از 
ورزشکاران جوانمردي اس��ت که در حمايت از مردم مظلوم فلسطين 

مقابل نمايندگاه رژيم اشغالگر قدس به ميدان نرفته اند. 
جز اين مراسم کمتر مشاهده شده که وزارت ورزش، کميته ملي المپيک 
يا فدراسيوني بخواهد از يک ورزشکار به دليل اينکه نماد بااخلاقي بوده، 
قدرداني کند. اين در شرايطي است که برجسته کردن يک کار اخلاقي 
و ديده شدن حرکتي جوانمردانه، يکي از قدم هايي است که مي تواند 
به بهبود فضاي فرهنگي و اخلاقي ورزش کمک کند. اگرچه در ورزش 
ايران، ورزشکار جوانمرد و اخلاق مدار کم نيستند، اما متأسفانه سيستم 
مديريتي ورزش به جاي معرفي اين چهره ها به عنوان الگو بيش��تر با 

سياست جبري و تنبيهي به دنبال سالم سازي فضاي ورزش است. 
به عنوان مثال در همين فوتبال که فس��اد و رفتارهاي غيراخلاقي اش 
در حال گسترش اس��ت، مي توان فوتباليست هايي را ديد که نمونه اي 
از ورزش��کاران بااخلاق هس��تند که مي توانند الگوهاي مناسبي براي 
فوتباليست هايي باشند که در آغاز راهند، اما محمد انصاري ها، شايان 
مصلح ها، وحيد اميري ها و خيلي هاي ديگر با وجود اخلاق مدار بودنشان، 
حتي يک بار هم توسط فدراسيون فوتبال مورد تقدير قرار نگرفته اند و 
ذره بين ها همواره تنها روي تخلفات بوده است، هرچند که در اين زمينه 

هم فوتبالي ها نمره قبولي نخواهند گرفت. 
بنابراين دس��تور رئيس فدراس��يون کش��تي براي تقدير از رفتارهاي 
جوانمردانه، حرکتي اس��ت که بايد به رشته هاي ديگر هم تسري پيدا 
کند. به طور قطع تقدير از يک رفتار جوانمردانه يا يک ورزشکار بااخلاق 
و برجس��ته کردن آنها مي تواند بهترين تبليغ ب��راي ترويج رفتارهاي 
ارزشي و فرهنگي در ورزش باشد. اعمال چنين سياست هاي تشويقي 
که از کشتي آغاز شده بايد مورد توجه س��اير بخش ها هم قرار گيرد و 
ورزش ايران مانند امروز گرفتار يک نگاه تک بعدي نباش��د، نگاهي که 
تنها نيمه خالي ليوان را مي بيند و براي نيمه پر ليوان ارزشي قائل نيست. 
در حالي که توجه و برجسته کردن رفتارهاي اخلاقي در ورزش و تشويق 
رفتارهاي جوانمردانه در خيلي از مواقع شايد از حکم هاي تنبيهي براي 

يک تخلف و متخلف تأثيرگذاري اش بيشتر باشد. 

فدراسيون من درآوردي عربستان!
در حالي که کنفدراسيون فوتبال آسيا با رياست شيخ سلمان بحريني در 
اين چند سال گذشته اين سازمان بين المللي فوتبال را با شعار »وحدت 
و يکپارچگي آس��يا« پيش مي برند، اما به نظر مي رس��د س��عودي ها 
به کار خودش��ان براي ايجاد تفرق��ه و تجزيه پذي��ري در فوتبال ادامه 
مي دهند و توجهي هم به ش��عار اين کنفدراسيون نمی کنند. روزنامه 
الرياضيه عربس��تان در خبري آورده که ترکي آل شيخ، رئيس هيئت 
ورزش سعودي و رئيس کميته المپيک کش��ورهاي عربي از تأسيس 
»فدراس��يون فوتبال جنوب غرب آس��يا« به مرکزيت جده خبر داده 
است. اين فدراسيون من درآوردي سعودي متشکل از 10 کشور است 
که اين کشورها عربستان، کويت، بحرين، امارات، يمن، پاکستان، هند، 

بنگلادش، سريلانکا و مالديو هستند. 

هامبورگ پس از 55 سال سقوط كرد
تيم فوتبال هامب��ورگ پس از ۵۵ س��ال به بوندس ليگاي 2 س��قوط 
کرد. هامبورگ در ديدار مقابل بورسيا مونش��ن گلادباخ با نتيجه 2 بر 
يک مغلوب ش��د تا با قرار گرفتن در رده هفدهم پس از ۵۵ س��ال به 
بوندس ليگاي 2 س��قوط کند. هامبورگي ها در تاريخ خود هيچ گاه در 

بوندس ليگا سقوط نکرده بودند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

شكايات زيادي از باشگاه هاي ايراني داريم
 آنطور که به نظر مي رسد بحث بدهي هاي 
باشگاه هاي ايران اين روزها روندي جدي 
به خود گرفته و ش��ايد ب��راي نمايندگان 
کش��ورمان در ليگ قهرمانان دردسرساز 
ش��ود. بده��ي باش��گاه هاي اس��تقلال، 
پرسپوليس و تراکتورسازي به شدت زير 
ذره بين دپارتمان صدور مجوز حرفه اي AFC قرار گرفته است تا 
جايي که ماهاجان واسودوان هندي، رئيس اين دپارتمان اعلام کرده 
شکايت هاي زيادي از اين سه باشگاه به دست شان رسيده است. او 
مي گويد: »ما به دنبال اين هستيم تا بدانيم چقدر از بدهي هاي اين 
باش��گاه ها مربوط به زماني بوده که مجوز حرفه اي آنها صادر شده 
است. اطلاعات را جمع آوري مي کنيم و  به کميته تحقيق و توسعه 

مي دهيم. آنها نتايج را بررسي و اعلام خواهند کرد.«

 شیوا نوروزی

سعید احمدیان

تمرين »ما مي توانيم« اميد ها در راه المپيک
طلسم تيم فوتبال اميد شکسته شد و بالاخره اين تيم با زلاتکو کرانچار براي 
بازي هاي آسيايي و انتخابي المپيک استارت زد. کرانچار کروات در حاشيه 
اولين تمرين تيم اميد در پاسخ به اين سؤال که آيا طلسم ناکامي نرفتن به 
المپيک شکسته مي شود يا خير، گفت: »در فوتبال بايد اعتقاد داشته باشيد 
که مي توانيد کار را با قدرت انجام دهيد. بايد همه چيز فراهم باشد که بتوانيد 
يک تيم کامل باشيد و نتيجه خوبي به دست آوريد. من خوشبين هستم 
که در کنار همکارانم و همچنين نفراتي که در اختيار داريم مي توانيم موفق 
شويم. قول دادن در فوتبال عملي نيست. ما متعقديم مي توانيم با تيم ملي 

اميد به موفقيت برسيم، البته بايد سخت تلاش کنيم.«

مديران سرخابي مجلس را قانع نكردند
تحقيق و تفحص از دو باشگاه پرسپوليس 
و استقلال موضوعي است که مدت هاست 
از سوي بهارستان نشينان دنبال مي شود. 
البته فعلًا در مرحله حرف باقي مانده است. 
با اين حال ديروز خبر رسيد که اين طرح 
مورد تأييد قرار گرفته اس��ت. علي اصغر 
يوسف نژاد، عضو هيئت  رئيسه فراکس��يون ورزش مجلس در اين 
خصوص مي گويد: »پيش از تصويب اين طرح جلساتي را با مديران و 
مسئولان دو تيم داشتيم و آنها پاسخ هايي را ارائه دادند که قانع کننده 
نبود. به همين دليل اين طرح به صحن علني مجلس آمد. در صورت 
تصويب اين طرح در مجلس، اعضاي هيئت رئيسه کميته تحقيق و 
تفحص مي توانند به اسنادي در خصوص منابع و مصارف و البته نظام 

مديريت دو باشگاه در 10 سال گذشته دسترسی داشته باشند.«

دنيا حيدري
     ليگ قهرمانان آسيا

زمان يک ماهه آماده سازي واليبال براي بازي هاي آسيايي

ضيايي: نه قول مدال مي دهم، نه انتظار معجزه داشته باشيد
مخالفت حامد حدادي با اعزام تيم ملي بسکتبال به چين 

شاهين طبع: مدعي قهرماني بازي هاي آسيايي هستيم
تمري�ن تي�م مل�ي 

اشرف رامين
    بسکتبال 

بسکتبال صبح ديروز 
در حض�ور اصح�اب 
رس�انه برگ�زار ش�د و س�رمربي تي�م ملي و 
ملي پوشان به سؤالات خبرنگاران پاسخ دادند. 
تمرينات ملي پوشان در حالي در تالار بسکتبال 
زير نظر مهران شاهين طبع برگزار مي شود که 
رقابت ه��اي انتخابي جام جهان��ي و بازي هاي 
آس��يايي مهم تري��ن رويداده��اي پيش روي 
بس��کتبال ايران به ش��مار مي روند. سرمربي 
تيم ملي بسکتبال در گفت وگو با »جوان« ابراز 
اميدواري کرد شاگردانش با حضور در تمرينات 
و بازي هاي تدارکاتي پي��ش رو بهترين نتيجه 

را کس��ب کنند: »تمريناتمان آغاز شده و 
شرايط تيم  هم خوب است. اين دوره از 
تمرينات تا دو هفته ادامه دارد و پس از 
آن به چين اعزام مي شويم. بعد از چين 

هم به تورنمنتي در ترکيه مي رويم و 
قرار است با چند تيم آسيايي، 

اروپاي��ي و آفريقايي بازي 
کني��م. برنامه بعدي مان 
نيز آماده ش��دن براي 
بازي هاي پنجره سوم 
انتخابي ج��ام جهاني 
است. بازي هاي آسيايي 
جاکارتا و پنجره چهارم 

رقابت ه��اي انتخابي جام 
جهاني اه��داف بع��دي  ما 

هس��تند.« ش��انس موفقيت 
در بازي هاي آس��يايي سؤال 
ديگري بود که ش��اهين طبع 
به آن اينطور پاسخ داد: »يکي 
از مدعيان بازي هاي آسيايي 
هستيم، اما بايد تلاش کنيم، 

چون ش��رايط همه تيم ها تغيير کرده اس��ت. 
هميشه گفته ام که تيم ملي ايران ظرفيت خيلي 
خوبي دارد. تلاش مي کنيم بهترين بازي هايمان 
را در جاکارتا انجام دهيم.« حضور همه ستاره ها 
در تمرينات نکته ديگري بود که سرمربي تيم 
ملي به آن اشاره کرد: »خوشبختانه ملي پوشان 
همبس��تگي خوبي با هم دارند. تمام بازيکنان 
نياز به تمري��ن را درک کرده ان��د. البته برخي 
از بازيکنان سال هاس��ت که ب��ازي مي کنند و 
نسبت به سايرين به اس��تراحت بيشتري نياز 
دارند. بازيکنان بايد صبور باشند و در تمرينات 
دقت به خرج دهند تا در ترکيب حضور داشته 
باش��ند.« نداش��تن بازي تدارکاتي با تيم هاي 
مطرح از جمله انتقادات مطرح شده است 
که شاهين طبع به آن واکنش نشان داد: 
»بازي هاي بزرگ قطعاً براي تيم ملي 
مفيد اس��ت. اتفاقاً سه دعوتنامه نيز از 
کش��ورهاي بلاروس، صربستان و 
کرواس��ي داش��تيم، اما زمان 
بازي هاي آنه��ا با تورنمنت 
ترکيه ما همپوشاني داشت، 
چراکه آنها هم براي پنجره 
س��وم جام جهان��ي آماده 
مي ش��وند.«  حامد حدادي، 
ملي پوش باتجربه کشورمان نيز 
در گفت وگو با خبرنگاران مخالف 
اعزام تيم به چين است: »مخالف 
اين سفر هستم، چراکه تيم هاي 
دوم چي��ن مقابل ما ب��ه ميدان 
مي روند، در حالي که آنها مي توانند 
به راحتي ما را آناليز کنند. اين سفر 
هيچ عايدي برايمان ن��دارد و با 
مربيان هم در اين مورد صحبت 

خواهم کرد.«

واليبال کشورمان 
ماني سعيدي
   واليبال 

در حال�ي آم�اده 
حضور در بازي هاي 
آسيايي مي ش�ود که قرار اس�ت با توجه به 
درگير بودن تيم ملي واليبال در ليگ ملت ها 
و قهرماني جه�ان، تيم »ب« کش�ورمان به 
جاکارتا برود، تيمي که در فاصله سه ماه مانده 
تا آغاز مسابقات، نه مربي آن مشخص است و 
اس�ت. ش�ده  ش�روع  تمرينات�ش  ن�ه 

  اوج گيري واليبال در سال هاي اخير انتظارات از 
بلندقامتان را بالا برده، به طوري که قهرماني در 
بين تيم هاي آسيايي کمترين انتظاري است که 
از واليباليست هاي کشورمان مي رود. حالا هم در 

آستانه بازي هاي آسيايي که مرداد امسال 
به ميزباني اندونزي در جاکارتا برگزار 
مي ش��ود، هوداران واليبال انتظاري 
جز کسب خوش رنگ ترين مدال   از 
واليبال ندارند. تيم کشورمان در دوره 

گذشته در اينچئون توانست به 
مقام قهرماني برسد و در اين 
دوره نيز ب��ه عنوان مدافع 
عنوان قهرماني به جاکارتا 
مي رود.  البته درگير بودن 
تيم ملي با لي��گ جهاني 
و اهمي��ت رقابت ه��اي 
قهرمان��ي جه��ان ک��ه 
شهريورماه برگزار مي شود، 
سبب ش��ده تا مسئولان 
فدراسيون تصميم بگيرند 
که تيم »ب« کشورمان را 
به بازي هاي آسيايي اعزام 

کنن��د، تيمي ک��ه در غياب 
ستاره هاي واليبال ايران کار 
س��ختي براي دفاع از عنوان 

قهرماني خود پيش رو خواهد داش��ت و اين در 
شرايطي اس��ت که هم مس��ئولان کميته ملي 
المپيک و هم هواداران انتظاري کمتر از طلا از 
واليبال در جاکارتا نخواهند داشت. با اين حال در 
فاصله کوتاه باقي مانده تا آغاز بازي هاي آسيايي، 
تکليف تيم »ب« مشخص نيست و اين تيم هنوز 
س��رمربي ندارد. در حالي از س��يچلو به عنوان 
سرمربي تيم »ب« نام برده مي شود که رئيس 
فدراسيون واليبال از عدم قطعي بودن انتخاب 
مربي آرژانتيني خبر مي دهد.  احمد ضيايي در 
گفت وگو با »جوان« مي گويد: »اين هفته سيچلو 
پس از پايان کارشان در ايتاليا به تهران مي آيد و 
صحبت هاي نهايي را با او انجام مي دهيم. البته 
حضور اين مربي در تيم »ب« ۵0– ۵0 اس��ت. 
در صورتي که نتوانيم با س��يچلو به توافق 
برسيم، يک مربي داخلي هدايت تيم »ب« 
را در بازي ه��اي آس��يايي برعهده خواهد 
داشت.« ضيايي از آغاز تمرينات تيم »ب« 
در تيرماه خبر مي دهد و عنوان 
مي کند از تيمي که تنها 30 
روز زمان براي آماده سازي 
داشته نبايد انتظار بالايي 
داشت: »هيچ قولي براي 
کس��ب مدال نمي دهم. 
شما از تيمي که تنها يک 
ماه زمان داش��ته، نبايد 
انتظ��ار معجزه داش��ته 
باشيد. با اين حال جوايز 
مال��ي آس��يايي و انگيزه 
بازيکنان جوان عاملي است 
که اميدوارم بچه هاي واليبال 
به رغ��م اينک��ه تي��م اصلي به 
مسابقات نمي رود، کاري کنند 

کارستان.«

  شايستگي هاي فوتسال بانوان  با تكرار قهرمانی  
پس از کسب اولين قهرماني خوشبختانه 
نگاه فدراسيون به فوتس��ال بانوان تغيير 
ک��رد و حمايت ه��ا از تيم مل��ي افزايش 
يافت. تمرينات مداوم و اردوهاي داخلي 
و برون م��رزي س��بب ش��د ت��ا آمادگي 
ملي پوش��ان حف��ظ و زمينه پيش��رفت 
آنها فراهم ش��ود. تکرار قهرماني در آسيا 
شايس��تگي هاي فوتس��ال بان��وان ايران 
را ثابت ک��رد. رويارويي ب��ا تيم هاي ملي 
اوکراين، ايتاليا، چين و روسيه به پيشرفت تيم ملي کمک شاياني کرد. 
اين پيشرفت و بالا رفتن کيفيت بازي ملي پوشان در بازي هاي اين دوره 
و پيروزي هاي پرگلي که کسب کردند، کاملًا واضح بود. قطعاً با تداوم 
روند رو به رشد و حفظ کادر فني مي توانيم به آينده فوتسال بانوان بيش 
از پيش خوشبين باشيم. در مسابقات جام جهاني نيز حرف هاي زيادي 
براي گفتن خواهيم داش��ت. بحث جوانگرايي و تزريق نيروهاي جوان 
هم در موفقيت هاي اخير تأثيرگذار بوده و اس��تفاده از نفرات جوان تر 
روند پشتوانه سازي در فوتسال بانوان را تسريع کرده است. البته نفرات 
باتجربه تيم هنوز زمان زيادي تا بازنشستگي دارند. از سوي ديگر اينکه 
ليگ فوتسال هم پوياست و کمک خوبي براي تيم ملي به شمار مي رود. 
براي حفظ اين موفقيت ها برنامه ريزي مهم ترين مسئله به شمار مي رود 
و اگر مسئولان برنامه ريزي ويژه اي براي فوتبال و فوتسال بانوان داشته 
باشند قطعاً در آينده اي نزديک شاهد موفقيت هاي هرچه بيشتر آنها 
خواهيم بود. کم کردن فاصله با تيم هاي جهان يکي ديگر از اهداف تيم 
ملي است. کسب دومين عنوان قهرماني انتظارات را از فوتسال بانوان بالا 
برده، بنابراين بايد به اهداف بزرگ تر بينديشيم. ضمن اينکه در اين مدت 
بازي هاي دوستانه اي هم با تيم هاي مطرح دنيا از جمله ايتاليا، روسيه 
و پرتغال برگزار کرده ايم و پا به پاي آنها پيش رفته ايم. زماني پيروزي بر 
روسيه مشکل بود، اما تيم ملي اخيراً از سد روسيه هم گذشت. حمايت ها 
جواب داد و قهرماني دوباره در آسيا حاصل آن بود، حتي در اين دوره 
تيم ملي با ترکيب کاملي متشکل از کادر فني، آناليزور و روانشناس به 
جام ملت ها اعزام شد. بدون شک ادامه حمايت موفقيت هاي روزافزون 

فوتسال بانوان را در پي خواهد داشت. 

نيلوفر اردلان

 کارشناس فوتسال بانوان

روز غرق جزيره در دريای آزادی 
آخرين فرصت صعود پرسپوليس به يک چهارم نهايي


